
 

 

Zápis č. 5/2023 ze dne 4. 4. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 4. 4. 2023 v 16.00 hod., Konferenční sál, MČ P1, Vodičkova 681/18, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  P. Marc (člen komise), A. Jan 

(člen komise), L. Vaverková (členka komise), A. Jančíková (členka komise), A. Ečeková Maršálová (členka 

komise), H. Lhotová (členka komise), J. Burianová (stálý host),  I. Antalová (radní MČ Praha 1 pro sociální 

věci a bezbariérovost), J. Tomandl, M. Krunclová 

 

Omluveni: T. Zbořil (místopředseda komise), I. Hamarneh (stálý host) 

 

Částečná neúčast: A. Jan (pozdější příchod), K. Ulm (dřívější odchod), P. Marc (dřívější odchod) 

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni:  
 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení.  

4) Řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina) 

5) Rekonstrukce náměstí v okolí Masarykova nádraží 

6) Lanovka – studie proveditelnosti přístupů, přinejmenším zajistit BB WC u vstupů  

7) Podnět od občana – bezbariérová trasa Haštalská/Kozí ulice, vybudování výtahu do stanice metra 

8) Podnět od občana – vybudování bezbariérového nájezdu k parku z ulic Barvířská a Klimentská 

9) Zrušení chodníku na roku Národního divadla a přechodu k mostu Legií 

10) Chybějící bezbariérové WC v prostoru Čapadla Hollar - neprojednáno 

11) Seznam provozoven s nefunkčními zvonky s piktogramem osoby na vozíku - neprojednáno 

12) Problematika bariérových či částečně bariérových kin na Praze 1 - neprojednáno 

13) Manuál pravidel pro užívání předzahrádek  

14) Návrhy bezbariérového přístupu Galerie 1, Štěpánská 47 

15) Změna jednacího řádu – možnost on-line připojení pro veřejnost - neprojednáno 

16) Různé 
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1) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová jednání zahájila v 16.00 hod. Přítomno je 8 členů komise. Komise je 

usnášeníschopná. Dále jsou jako hosté přítomni J. Tomandl a M. Krunclová. V úvodu jednání předsedkyně 

komise E. Rónová informovala o jednání na Ministerstvu pro místní rozvoj k problematice k nedodržování 

vyhlášky č. 398/2009 Sb. plošně v celé ČR. Jednání se zúčastnil ministr, náměstkyně ministra, zmocněnkyně 

pro lidská práva, ČKAIT, ČKA, KVOP, zástupci Úřadu vlády, MMR, neziskových organizací a odborných 

konzultantů. Předmětem jednání je najít systém na striktní dodržování vyhlášky. Dále E. Rónová informovala 

o místním šetření na sportovním hřišti ve Vlašské ulici, kam jezdí bezbariérový autobus. Řízením komise byla 

na žádost E. Rónové pověřena A. Ečeková Maršálová.  

Komise následně hlasovala o schválení návrhu programu jednání a o volbě ověřovatele zápisu. 

 

Program 4. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 1/5/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

Ověřovatelem zápisu byla zvolena A. Jančíková.                                                  Usnesení  KOBE č. 2/5/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

A. Ečeková Maršálová nechala hlasovat o schválení zápisu z předchozího jednání. 

 

 

Zápis z jednání komise ze dne 7. 3. 2023 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 3/5/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

3) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

Z důvodu nepřítomnosti radní I. Antalové v době projednávání tohoto bodu, která měla podat bližší informace, 

bylo projednávání tohoto bodu odloženo na příští jednání komise. 

 

 

 

4) Řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina) 
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Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 
 

Z důvodu nepřítomnosti radního pro dopravu V. Ryvoly bylo projednávání tohoto bodu odloženo na příští 

jednání komise. K. Ulm navrhuje zařadit tento bod na pevný čas, aby mohl být pan radní přítomen a informovat 

o aktuálním stavu.  

 

  

 

5) Rekonstrukce náměstí v okolí Masarykova nádraží 
 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

A. Ečeková Maršálová informovala o místním šetření, které proběhlo dne 9. 3. před budovou Masarykova 

nádraží za účasti zástupců stavebního úřadu a developera. Podle A. Ečekové Maršálové má rekonstrukce celou 

řadu vad a nedostatků, mj. nevyhovujícího koridoru, dlažby, která není vyhovující pro osoby s omezením 

pohybu atd. P. Marc se podivuje, proč nebyla při rekonstrukci použita stejná skladba dlažby jako v případě 

rekonstrukce dolní části Václavského náměstí, která vyhovuje osobám s omezenou pohyblivostí. A. Jančíková 

navrhuje, aby si nechávala MČ Praha 1 případně i MHMP všechny projektové dokumentace schválit externím 

architektem (expertem) z hlediska dodržení bezbariérové vyhlášky. P. Marc ukázal fotografii vsakovací dlažby 

u Národního muzea, která by mohla být používána i v jiných případech. P. Marc navrhuje mít jednotnou 

metodiku a doporučuje, aby byly závazné vzorníky dlažby. K. Ulm navrhuje obrátit se na IPR, kde by byl 

vyčleněn pracovník kontrolující stavby, zda jsou v souladu s bezbariérovou vyhláškou. A Ečeková Maršálová 

navrhuje na příští jednání komise pozvat zástupce IPR, kteří mj. zpracovávají vzorníky dlažby atd. K. Ulm 

navrhuje, aby se v rámci MČ Praha 1 tímto zabýval konkrétní gesční radní a neřešilo to několik osob. Proběhla 

debata o dalším postupu, radní I. Antalová upozorňuje na komplikace v systému, je nutné nastavit nějaké 

koncepční řešení. P. Marc navrhl usnesení komise, I. Antalová navrhuje 2 způsoby řešení – zaslat dopis (žádost) 

gesční radní, která tento dopis začne řešit, nebo přijmout usnesení komise, které I. Antalová přednese Radě 

MČ Praha 1. K. Ulm souhlasí s oběma návrhy I. Antalové. 

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 konstatuje, po provedeném místním šetření stavby veřejného 

prostranství v ulici Na Florenci u Masarykova nádraží, vadné řešení velkoformátové kladené kamenné 

dlažby z hlediska bezbariérovosti, přičemž vada vznikla již ve stupni projektu (příliš velké mezery mezi 

dlaždicemi). Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje, aby nové kamenné dlažby na území Prahy 

1 navrhované z jiného než zcela běžného materiálu byly předem vyvzorovány a prakticky zkoušeny na 

parametry bezbariérovosti. Komise pro bezbariérovou Prahu 1 žádá Radu MČ Praha 1, aby se obrátila 

na IPR s iniciativou na stanovení vhodného postupu při navrhování nových kladených dlažeb na 

veřejných prostranstvích.                                                                                       Usnesení KOBE č. 4/5/2023 

 

Hlasování 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 žádá Radu MČ Praha 1, aby poskytla Komisi pro bezbariérovou 

Prahu 1  příležitost vyjádřit se z hlediska zajištění bezbariérovosti ke všem stavebním záměrům na 

veřejných prostranstvích, jichž je MČ Praha 1 investorem nebo účastníkem územního nebo stavebního 

řízení, a to předem a ke každému stupni projektové dokumentace.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 5/5/2023 

 

Hlasování 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 



Zápis KOBE č. 5 ze dne 4. 4. 2023  

4 

 

6)   Lanovka – studie proveditelnosti přístupů, přinejmenším zajistit BB WC u vstupů 
 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

Před projednáváním tohoto bodu odešel K. Ulm, komise má nyní 6 členů a je usnášeníschopná.  A. Ečeková 

Maršálová informovala ostatní o vítězi výběrového řízení, který bude realizovat soupravu lanovky, a 

informovala o jednání na místě za účasti radních I. Antalové a V. Ryvoly společně se zástupci DPP.  Na jednání 

se řešily možnosti, jak vybudovat bezbariérové přístupy. Existuje možnost výstavby výtahu, problém je 

vlastnictví pozemků, kdy některé pozemky vlastní MHMP a další pozemky soukromé osoby (SVJ). I. Antalová 

doplnila, že jednání komplikuje rozdílná představa jednotlivých vlastníků, společně s radním V. Ryvolou bude 

jednat s předsedkyní SVJ. Předsedkyně komise E. Rónová zmínila projekt Praha bezbariérová 2025-2030. 

V průběhu projednávání tohoto bodu odešel P. Marc, komise má nyní 6 členů a je usnášeníschopná.. Tento bod 

byl informativní, komise o něm nehlasovala.  

 

 

 

 

7)    Podnět od občana – bezbariérová trasa Haštalská/Kozí ulice, vybudování výtahu do 

stanice metra 

 
 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

A. Ečeková Maršálová informovala ostatní o seznamu stanic metra, kde se plánuje vybudování bezbariérových 

výtahů v rámci koncepce Praha bezbariérová. Podle J. Tomandla nebude možné vybudovat výtah v prostoru 

stanice metra Staromětská, o kterou žádá na základě tohoto podnětu občan. A. Ečeková Maršálová doplnila 

k další části podnětu, že situaci komplikuje výstavba bytového domu v ulici U Milosrdných, která zužuje 

chodník. A. Ečeková Maršálová vstoupila v jednání se zástupci stavebníka a řešila s nimi realizaci výstavby 

domu v souvislosti s odstraňováním bariér v okolí objektu.. Proběhne místní šetření a jednání s developerem. 

Komise o tomto bodu nehlasovala. 

 

 

 

8)  Podnět od občana – vybudování bezbariérového nájezdu k parku z ulic Barvířská a 

Klimentská 
 

 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

A. Jančíková popsala stávající stav lokality nevyhovující bezbariérovému přístupu do parku (není snížený 

obrubník). I. Antalová  doporučuje provést místní šetření a následně tento podnět předat ke stanovisku Komisi 

pro dopravu. A. Ečeková Maršálová souhlasí s návrhem I. Antalové. J. Tomandl doplnil, že při absenci 

přechodu pro chodce, nemůže být v tomto místě snížený obrubník.   Komise následně hlasovala. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 vstoupí v jednání s Odborem pro životní prostředí a Odborem péče 

o veřejný prostor (Odbor dopravy) a po provedení místního šetření a zajištění dalších podkladů  

následně vydá stanovisko.                                                                                      Usnesení KOBE č. 6/5/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Pozn. v průběhu formulace návrhu usnesení požádala A. Jančíková o projednání bodu 13) Manuál pravidel pro 

užívání předzahrádek. Proběhla debata, kdy A. Ečeková Maršálová vyzvala ostatní, aby sledovali, zda umístění 

předzahrádek neodporuje pravidlům uvedeným v manuálu, a pokud k porušení dojde, aby jednotliví členové 

komise dali podnět k řešení nastalé situace. 
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9)  Zrušení chodníku na roku Národního divadla a přechodu k mostu Legií 
 

 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

A. Ečeková Maršálová a E. Rónová ve stručnosti připomněly stávající situaci. Proběhla debata o zrušení části 

chodníku, kdy osoby s omezenou pohyblivostí  jsou nuceny využít bezbariérovou cyklostezku, částečně se 

však dostanou do vozovky. A. Ečeková Maršálová navrhuje obrátit se na IPR a Odbor dopravy MHMP, aby se 

vyjádřily ke stávajícímu řešení, zda je dle jejich názoru tento stav optimální. H. Lhotová zjistí u ND, zda 

zaměstnanci divadla mají k dispozici garáž, aby auta neparkovala na ulici. 

  

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje gesčním radním (radní pro dopravu a radní pro sociální 

věci resp. bezbariérovost) vstoupit v jednání s IPR a Odborem dopravy MHMP ve věci zrušení části 

chodníku na rohu Masarykova nábřeží a Národní třídy (přechod k mostu Legií)                                                                                                                                                                             

Usnesení KOBE č. 7/5/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

10)   Návrhy bezbariérového přístupu Galerie 1, Štěpánská 47 (původně bod 14) 
 

 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

Z časových důvodů byly vypuštěny body 10, 11 a 12, které budou projednány příště, bod 13 bod 14 byl 

následně předřazen. A. Ečeková Maršálová seznámila ostatní se stávajícím stavem objektu, který nemá 

bezbariérový přístup, používá se jen provizorní řešení v podobě použití dřevěného nájezdu pro vjezd do 

objektu. J. Tomadl navrhuje vyžádat si projekt na rekonstrukci a následně k němu vydat stanovisko. Je 

zapotřebí zjistit, jestli se při rekonstrukci počítá s úpravou prostoru před objektem, tedy zda bude vybudován 

bezbariérový vjezd do budovy. Na webových stránkách je informace, že je objekt plně bezbariérový, což není 

pravda, a je tedy nutné tuto zavádějící informaci opravit. Po diskuzi komise následně hlasovala. 

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje:  

1) upravit část zavádějící informace o plně bezbariérovém přístupu do objektu uvedenou na webových 

stránkách 

2) aby obsluha objektu nepoužívala odnímatelný dřevěný nájezd, neboť je v rozporu s vyhláškou a 

nezaručuje bezpečný vjezd  

3) gesční radní vstoupit v jednání s dotčenými odbory či odděleními Úřadu MČ Praha 1  ve věci 

rekonstrukce objektu Galerie 1                                                                                Usnesení KOBE č. 8/5/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 

 

Další body programu již nebyly projednány. Na závěr předsedkyně komise poděkovala přítomným za účast na 

jednání a v 19.00 hod. jej ukončila. 
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V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

           Alena Jančíková                                                                               Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 2. 5. 2023 od 16.00 hod. 


